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PROTOKÓŁ nr 2/20 
z posiedzenia Komisji Doraźnej ds. Budowy Zbiornika Małej Retencji w Kurowie 

odbytego w dniu 28 grudnia 2020 r. w trybie zdalnym, 
pod przewodnictwem Pana Tomasza Akulicza 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Gęsiak Andrzej 

3. Grajnert Tomasz 

4. Kaftan Sławomir  

5. Psuja Wojciech 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia 
2. Joanna Skotnicka-Fiuk - Zastępca Burmistrza Wielunia 
3. Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta  
4. Radosław Urbaniak – Kierownik Biura Burmistrza 
5. Maciej Preś – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju  
6. Michał Janik – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego   
Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Informacja o dotychczasowych działaniach komisji 
3. Zaopiniowanie wniosku do Burmistrza Wielunia o zabezpieczenie środków na wykonanie 
badań hydrologicznych i geologicznych. 
4. Zaopiniowanie wniosku do Burmistrza Wielunia o wstrzymanie się z nabyciem gruntów 
pod zbiornik retencyjny Kurów. 
5. Wnioski, zapytania radnych. 
6. Zamknięcie posiedzenia.  
 
Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu.  
 

Punkt 1 
 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz dokonał otwarcia posiedzenia komisji oraz stwierdził 
prawomocność obrad - na stan 5 członków, obecnych 5.  Zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do 
porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. Stwierdził, ze porządek obrad został przyjęty przez 
komisję.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 2 
 
Informacja o dotychczasowych działaniach komisji. 
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, ze informację otrzymali wszyscy członkowie 
komisji. Dodał, że dziś na komisji jest obecny prof.  Dodał, że komisja powinna 
przyjąć pewien scenariusz, który pozwoli na wybudowanie zbiornika.  
 
Kierownik Centrum Modelowania Procesów Hydrologicznych Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu prof. powiedział, że jego analiza opiera się na 
szczątkowych materiałach oraz doświadczeniach zespołu, w którym pracuje. Wskazał, że 
problemem jest spełnianie odpowiedniej funkcji przez zbiornik. Wskazał elementy, które 
należy uwzględnić przy budowie zbiornika małej retencji. Zastawiał się jak gmina 
wykorzystałaby masy powstałe z utworzenia zbiornika. Zwrócił uwagę na zbiornik w 
Kluczborku i wykonane tam groble. Uważał, że należy zwrócić uwagę na wariantowość 
zbiornika. Powiedział, że jest za budową zbiorników, ale wie, że występuje z tym wiele 
problemów. Zaznaczył, że każda kwestia jest do rozważenia. Zapewnił, że służy pomocą.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy najpierw należy wykonać badania 
hydrologiczne?  
 
Kierownik Centrum Modelowania Procesów Hydrologicznych Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu prof.  odpowiedział, że tak. Opracowanie będzie 
potwierdzeniem tego, że zbiornik będzie spełniał swoją rolę.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz uważał, że należy zwrócić się do instytutu o wykonanie 
takich badań. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że z tegorocznych obserwacji, kiedy było na 
naszym terenie bardzo dużo opadów i rolnicy nie zebrali swoich plonów wzdłuż kanału, 
słuszna i celowa jest idea istnienia zbiornika retencyjnego.  Dodał, że w tym roku odbyto się 
spotkanie z pozostałymi właścicielami gruntów, gdzie miałyby powstać zbiornik i którzy na 
piśmie wskazali, że sprzedają te tereny na rzecz gminy. Zaznaczył, że w projekcie budżetu 
została zabezpieczona kwota na ten cel.  Wskazał, że chcą zabezpieczyć grunt pod zalew. 
Stwierdził, że zlecą badania, zajmą się wykupem gruntów i ustalaniem formy inwestycji z 
Wodami Polskimi. Dodał, że podoba mu się pomysł z wykonaniem grobli.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, ze zostaną przekazane burmistrzowi wnioski z 
komisji. Zapytał profesora o jakiej kwocie jest mowa? 
 
Kierownik Centrum Modelowania Procesów Hydrologicznych Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu prof. powiedział, że nie może odpowiedzieć na to 
pytanie. Dodał, że należy pomyśleć czy ta hydrologia idzie w parze z geodezją. Zaznaczył, że 
ta inwestycja opiera się na tych dwóch aspektach. Poprosił o wysłanie ofert do instytucji, 
które się tym zajmują. Zwrócił uwagę, że geodezja to kolejne koszty w tym zadaniu.  
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Przewodniczący Tomasz Akulicz dodał, że chodzi mu o zabezpieczenie odpowiedniej kwoty 
w budżecie. Zapytał, czy przy hydrologii robić geologię?  
 
Kierownik Centrum Modelowania Procesów Hydrologicznych Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu prof. powiedział, że najważniejsze jest określenie 
właściwości gruntów. Uważał, że na wstępnym etapie musiałaby być wykonana geodezja.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz zaznaczył, że powstaną olbrzymie masy ziemi. Zastanawiał 
się, czy można byłoby to wykorzystać przy budowie obwodnicy. Zapytał, czy ktoś ma jeszcze 
jakieś pytania?  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zapytał, czy na tym zatorze można byłoby zrobić małą 
elektrownię wodną? Uważał, że pozwoliłoby to na uzyskanie dotacji oraz spełniałaby funkcję 
oświetleniową.  
 
Kierownik Centrum Modelowania Procesów Hydrologicznych Uniwersytetu Przyrodniczego 
we Wrocławiu prof. powiedział, że jest za takim działaniem.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz podziękował profesorowi za udział w posiedzeniu.  
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  

Punkt 3 
 
Zaopiniowanie wniosku do Burmistrza Wielunia o zabezpieczenie środków na wykonanie 
badań hydrologicznych i geologicznych. 
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że złoży wniosek o wykonanie takich badań ze 
wskazaniem kwoty.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa uważał, że gmina jest w stanie wygospodarować środki na 
wykup gruntów i badania geologiczne.  Dodał, że znajdą taką rezerwę, żeby zlecić to zadanie.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz zarządził głosowanie: kto jest za przyjęciem ww. wniosku, 
kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?  
 
W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach za) przyjęła wniosek w ww. 
sprawie. 
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  

Punkt 4 
 
Zaopiniowanie wniosku do Burmistrza Wielunia o wstrzymanie się z nabyciem gruntów pod 
zbiornik retencyjny Kurów. 
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że to czym mówił profesor jest zasadne.  Dodał, 
że po otrzymaniu badań będzie można przejść do wykupu gruntów. Zapytał, czy ktoś ma 
jakieś pytania?  
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Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że wniosek jest logiczny. Wyniki badań byłyby 
w okolicy kwietnia/maja. Uważał, że środki powinny być zabezpieczone w budżecie.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że jeżeli wyniki badań będą obiecujące, to 
będzie trzeba wykupić grunty. Sądził, że burmistrz w rozmowach z rolnikami powiedział, że 
jeżeli będzie można wybudować zbiornik to grunty zostaną wykupione.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że takie badania powinny być wykonane w 
2004 r., kiedy zaczęto myśleć nad wykonaniem zadania. Zaznaczył, że wówczas brał udział w 
rozmowach dotyczących tego działania i rolnicy zbywali swój grunt za marne pieniądze na 
rzecz gminy.  
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że burmistrz miał 6 lat, żeby przystąpić do tego, 
aby zbiornik powstał. Stwierdził, że gdyby nie powstała komisja przy Radzie Miejskiej to w 
dalszym ciągu nie byłoby żadnych rozmów. Zarządził głosowanie: kto jest za przyjęciem ww. 
wniosku, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?  
 
W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 3 głosach za i 2 głosach wstrzymujących 
się) przyjęła wniosek w ww. sprawie 
 
Więcej uwag nie stwierdzono.  

Punkt 5 
 
Wnioski, zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania? Nikt się nie zgłosił.  
 

Punkt 6 
  
Zamknięcie posiedzenia. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                Przewodniczący Komisji 

Agnieszka Badera             Tomasz Akulicz 

 
 
 
 


